
 

ACTA  DE  LA  SESSIÓ  EXTRAORDINÀRIA  CELEBRADA  PEL  PLE  MUNICIPAL  DE 
L'AJUNTAMENT DE BADIA DEL VALLÈS EL DIA 3 DE NOVEMBRE DE 2016 

Badia del Vallès, 3 de novembre de 2016

El Ple de la corporació quan son les 18:35, es reuneix a la sala de sessions de l'edifici  de  
l'Ajuntament, en sessió extraordinària sota la presidència de la Sra. Eva Menor Cantador.

Hi concorren els regidors següents:

Sr. Rafael Moya Camarón PSC

Sra. Montserrat Jiménez Molina PSC

Sr. Josep Martínez Valencia PSC

Sr. Iván Sanz Pérez PSC

Sra. Maria Encarnación Rodrigo Morales PSC

Sr. Antonio Rodríguez Yañez PSC 

Sra. María José Granados Martínez PSC

Sr. Joaquim Jesús Duran Redondo AEB

Sra. María Teresa Carceller Labaleta AEB

Sr. Alvaro José Pacheco Comino AEB

Sra. Ruth Escolà Sánchez AEB

Sr. Miquel Rodríguez Rosillo AEB

Sra. Elisabet Ruiz Romero BeC-E

Sr. José Pérez Jiménez BeC-E

Sra. María Pilar Paz Sierra BeC-E

Sr. Rafael Muñoz Contreras PP

Assistits per la secretària senyora Carme Coll Gaudéns que certifica, i l’interventor senyor Raúl 
López Borras. 

Una vegada verificada per la secretària la vàlida constitució del Ple, donat que es compleix 
l’assistència  mínima  d’un  terci  del  número  legal  de  membres,  l'Alcaldessa  obre  la  sessió, 
procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos a l'únic punt de l'ordre del dia:

1. Modificació de les Ordenances Fiscals per l'exercici 2017

La senyora alcaldessa dona la paraula a la senyora Montserrat  Jiménez, qui  diu: «Gracias 
señora alcaldesa. La propuesta de ordenanzas fiscales de 2017, elaborada por el equipo de 
gobierno, continua con el criterio político general de no incrementar en exceso la presión fiscal  
por el momento actual que atravesamos, sin perder de vista que debemos tener un nivel de 
ingresos adecuado, para poder prestar los servicios a la ciudadanía. Uno de los impuestos que 
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da ingresos importantes al municipio, es el IBI. Hemos confeccionado diferentes propuestas y 
hemos decidido mantener el tipo que se ha aplicado durante este año, que es del 0,67, ya que  
nos encontramos en proceso de revisión catastral y el incremento de la base imponible supone 
ya  un  leve  incremento  en  el  recibo.  Esto  nos  garantizará  una  estabilidad  en  los  ingresos 
necesarios para Badia. Aplicando este tipo, tenemos un incremento en los recibos, que supone 
una media de un 4,04%, que traducido a euros, implica un incremento de entre 6,92 euros y 
15,83 euros, siendo la media de aumento en los recibos de unos 10 euros al año. En aras a dar 
facilidades a nuestros vecinos y  vecinas  y tal  y como hemos hecho durante el  2016, este 
impuesto se cobrará en dos fracciones. Una en el mes de mayo y otra en el mes de octubre. De 
esta manera, garantizamos una vez más un doble objetivo, dotar a la ciudad de los servicios  
públicos necesarios y facilitar el pago de los impuestos a la ciudadanía. Como novedad sobre 
este impuesto, proponemos establecer un tipo diferenciado de IBI para aquellos locales que 
tengan un uso comercial  y que tengan un valor  catastral  superior  a 60.000 euros,  de esta 
manera, incorporamos un criterio de progresividad fiscal a este impuesto. Entendemos que las 
grandes superficies comerciales de la ciudad, tienen que contribuir con un esfuerzo superior a 
los propietarios de las viviendas o del pequeño comercio. El tipo que proponemos para estos 
comercios  de  valor  catastral  superior,  es  del  0,75.  Respecto  al  IAE,  y  tal  y  como  nos 
comprometimos  en  el  pleno  de  ordenanzas  fiscales  del  año  pasado,  hemos  realizado  un 
estudio para ver de qué manera hacer efectiva la propuesta realizada por AEB de incrementar 
los tipos según los coeficientes de situación. En esta línea, hemos adecuado los coeficientes de 
situación al actual plan de usos comerciales vigente y los siguientes tipos acordados con AEB: 
para la primera categoría el 3,80 que sigue igual; para segunda categoría 3,60 y para tercera 
categoría 3,26. Recogemos también la propuesta de AEB de incrementar la bonificación para 
vehículos eléctricos del impuesto de vehículos, al 75%. Antes era del 50% esta bonificación.  
Dentro de las modificaciones que proponemos para las ordenanzas fiscales de 2017, cabe 
diferenciar entre aquellas que son adecuaciones normativas o correcciones de redactado que 
están incorporadas al expediente y sobre las que no me entretendré. Permítanme que sí lo 
haga con otras que, a juicio de este equipo de gobierno, tienen mayor trascendencia para la 
ciudadanía.  En  este  sentido,  en  la  tasa  nº  13  que  regula  las  reservas  de  aparcamiento, 
incorporamos una exención de pago en función de la renta de la unidad familiar como medida  
de  tarificación  social.  La  ordenanza  fiscal  17,  que  regula  las  instalaciones  deportivas, 
experimenta las siguientes modificaciones con el  objetivo de conseguir  un mayor grado de 
cobertura del coste de este servicio, al mismo tiempo que garantizar el acceso a la práctica 
deportiva  en  condiciones  de  igualdad  de  la  población  badiense.  Proponemos  un  pequeño 
incremento en la tarifa de adulto, congelando los bonos familiares y de los menores de edad, 
así  como  una  pequeña  reducción  de  la  bonificación  de  residentes.  De  esta  manera 
conseguimos un incremento de la recaudación fácilmente asumible por los usuarios. Para que 
se hagan una idea, la cuota que experimenta un mayor incremento es la del familiar de más de 
4 miembros que es de 2,11€ mensuales. Sin embargo, al reducir la bonificación del 35% al  
30%,  estas  tarifas  también  experimentan  ese  pequeño  incremento.  Este  incremento  de  la 
recaudación, nos permitirá poder seguir realizando mejoras en las instalaciones en la línea que 
venimos desarrollando hasta ahora, añadiendo a las reformas ya efectuadas (como la de los 
vestuarios del polideportivo exterior, el entorno de la piscina, el suelo de la sala de actividades  
dirigidas,  etc),  otras  como la  sustitución de la  maquinaria  de la  sala  de musculación  o  la 
reforma de los vestuarios del campo de fútbol. Hemos incorporado también, una bonificación 
para estudiantes, como medida para atraer a nuevos usuarios a la instalación. En el artículo 7.5  
de la ordenanza, ampliamos la bonificación para hijo o hija  sin ingresos de 18 hasta los 30 
años, en atención a la petición de BeC. Creamos el artículo 7.8 para tener la posibilidad de  
establecer bonificaciones y/o exenciones para campañas de promoción de captación de nuevos 
socios, en el momento en que los servicios técnicos consideren más oportuno. Incorporamos el  
abono de verano con el objetivo de facilitar el acceso a la piscina de verano a toda la población,  
abaratando el precio y adecuándolo a toda la temporada de apertura de la piscina de verano y 
limitado el  uso de la instalación deportiva exterior. Reducimos la matrícula obligatoria como 
medida de captación de nuevos socios. Ampliamos la condición de menor a los menores de 15 
años  y  bajamos  el  carnet  de  proximidad  a  3€.  También  incorporamos  en  esta  ordenanza 
medidas para potenciar los ingresos puntuales, como son el alquiler de una sala para empresas 
de formación deportiva y organizaciones, así como una cuota para espacios publicitarios y para 
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la instalación de máquinas expendedoras. Desde BeC se ha puesto de manifiesto la ausencia 
de medidas de tarificación social en la tasa del polideportivo. Nosotros creemos en una política 
fiscal progresista, basada en criterios de equidad fiscal y que persiga criterios de redistribución 
de la riqueza. A este objetivo se puede llegar de muchas maneras, desde la perspectiva del  
ingreso y también desde la perspectiva del gasto. Desde la perspectiva del ingreso, que es la  
que ahora nos preocupa, existen muchas maneras de conseguir esta equidad fiscal, bien por la 
aplicación de tarifas basadas en criterios de renta (lo que se conoce como tarificación social), o  
bien  aplicando  exenciones  y  bonificaciones  de  las  tarifas.  Para  poder  aplicar  tarifas 
diferenciadas por renta y que su gestión sea eficaz y eficiente y asumible por la organización 
(ya que requiere tratar de manera individualizada a cada persona que se dé de alta en un 
servicio), debe ser en servicios públicos que lo permitan. Es es el caso de las escuelas de  
música o de las guarderías, servicios en los que se está aplicando este tipo de tarifas. En el  
momento en que se produce la matrícula se trata de manera individualizada cada expediente y 
se puede asumir el coste de gestión que implica pedir información sobre la renta personal y/o 
familiar del usuario o usuaria. Otro dato a tener en cuenta es la necesidad de aproximar el 
coste a asumir por las rentas más altas, al del coste del servicio. En el caso de las instalaciones 
deportivas municipales, en las que existen 5000 usuarios, no es, desde nuestro punto de vista, 
operativo. Realizado un estudio comparado de otras realidades municipales en las que se está  
aplicando este tipo de medidas de tarificación social, no hemos encontrado ningún municipio en 
el  que  un  servicio  como  éste,  esté  aplicando,  ni  en  instalaciones  deportivas,  ni  en  otros 
servicios con 5000 usuarios. Tampoco en Sant Feliu de Llobregat, municipio que según BeC 
debe  servir  de  ejemplo  para  ello.  Tarificación  social,  también  es  bonificar  a  determinados 
colectivos  con criterios de renta  como estamos realizando ya en Badia.  Tarificación social, 
también  es  garantizar  que  las  personas  que  más  lo  necesiten  tengan  acceso  a  las 
instalaciones.  Tarificación social,  también  es  apostar  por  una  política  de precios  reducidos 
como  es  el  caso  de  Badia,  tenemos  tarifas  más  que  competitivas,  comparadas  con  los 
municipios del entorno y más allá, para parados, para pensionistas, para jóvenes, para niños, 
familias,  residentes  y  no residentes.  Que la  información de que disponemos basada en la 
amplia experiencia en la gestión de este servicio, nos dice que con la diversidad de tarifas 
existentes, bonos, descuentos y exenciones, cubrimos la mayor parte de las necesidades de 
nuestra  población.  Para  aquellos  a  quienes  no  abarcamos,   los  atenderemos  desde  los 
servicios sociales como seguiremos haciendo, como apuesta clara del  equipo de gobierno. 
Este  es  nuestro  modelo.  Pueden  haber  otros  modelos  que  también  den  cobertura  a  la 
diversidad de perfiles y situaciones económicas de los usuarios, pero este es nuestro modelo. 
Un modelo también dirigido a la captación de usuarios cuyo número aumente en eficiencia 
económica del servicio, sin que ello implique una saturación de las instalaciones. Apostamos 
por un modelo que prioriza el  acceso al  deporte para todos y de calidad, a un precio muy 
competitivo y que puede aumentar pero con progresividad. La progresividad fiscal también se 
consigue desde la  vía  del  gasto,  realizando actividades  deportivas  gratuitas  para nuestros 
mayores, o bien garantizando que todos los niños y niñas de las escuelas de Badia aprendan a 
nadar con la gratuidad de las clases de natación en horario lectivo, o mediante el otorgamiento  
de becas a los deportistas federados sin recursos, etc.  En la ordenanza fiscal 18, donde se 
recoge la tasa para el mercado ambulante, reducimos la tasa a 2€ m² y día. Incorporamos esta  
rebaja atendiendo a la petición del grupo municipal del PP, así como a nuestro compromiso con 
la asociación de marchantes, como medida de fomento del mercado ambulante del municipio. 
En la ordenanza fiscal  22, también rebajamos la tasa para la recogida de animales, como 
consecuencia de la rebaja del coste de este servicio. Para finalizar, al respecto de la ordenanza 
fiscal n.º 25, que establece el precio público del parking de la avenida Burgos, establecemos un  
incremento de poco  más del  12%, que  traducido  en  euros,  son 1,28€,  1,58€  y  2,02€  por 
tipología de plazas. De esta manera, obtendremos como en cualquier comunidad, un pequeño 
fondo  para  incidencias  y  averías  que  nos  garanticen  el  mejor  funcionamiento  posible. 
Agradecemos a los grupos municipales las aportaciones realizadas para la elaboración de las  
ordenanzas fiscales que hoy hemos presentado y esperamos poder aprobarlas con el mayor 
consenso posible. Gracias”.

Seguidament la senyora alcaldessa dona la paraula a la senyora Eli  Ruiz, qui  diu: “Moltes 
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gràcies, senyora alcaldessa. Para poner en antecedentes sobre las cuestiones que ha tenido 
en cuenta la asamblea de BeC, de cara a determinar el posicionamiento sobre las ordenanzas 
fiscales del 2017, es necesario hacer un pequeño viaje en el tiempo, ahora hace justo un año. 
El año pasado, la asamblea de BeC, decidió votar a favor de las ordenanzas fiscales de 2016,  
con el siguiente argumentario: Reconeixem l'esforç de la resta de grups d'encaixar les nostres  
propostes en aquest debat, com per exemple el fet de baixar les taxes del mercat ambulant, i  
emplacem a l'equip de govern a no defallir  al compromís d'estudiar la implementació de la  
tarifació social com a model proposat per BeC i ens dedicarem plenament a treballar plegats i  
plegades en aquesta direcció.  És de vital  importància per a nosaltres el  fet  que l'equip de  
govern,  assumeixi  aquest  compromís d'  estudiar la implementació de la tarifació social  per  
renda i membres dintre de la unitat familiar, en properes ordenances fiscals. Creiem que son  
dos gestos que des de BeC volem valorar molt positivament i aquí ho volem deixar constar. És 
a dir, nosaltres, l'any passat, just en aquestes dates, vam votar a favor d'una ordenança fiscal 
amb un compromís d'estudiar una tarifació social. La tarifació social era en algun servei, mai  
ens hem capficat que sigui l'equipament municipal poliesportiu o lo que sigui. Podia haver sigut 
en qualsevol altre servei més fàcil d'aplicar. Per altra banda, volíem matificar que la tarifació 
social, significa equitat i la bonificació, significa per nosaltres, beneficència. La progressivitat 
fiscal es que quien más tiene, más paga, y eso y el servicio público,  mantiene los recursos 
necesarios. Por otro lado, durante ese mismo discurso de ese mismo pleno, en el turno de la  
palabra  de  la  señora  Montserrat  Jiménez,  dijo  lo  siguiente:  Asumimos  el  compromiso  de 
estudiar la implementación de la tarifación social por renta, analizando el impacto concreto de  
esta  medida  en las  diferentes  ordenanzas fiscales  para  el  próximo ejercicio,  siendo  todos  
conscientes de la necesidad de hacer convivir un doble objetivo, el impacto sobre la realidad  
económica de las familias y el impacto sobre los ingresos municipales, con el horizonte puesto  
en tener unos ingresos suficientes como para ofrecer unos servicios públicos de calidad.  Es 
decir, en ningún momento estamos hablando, insisto, en que tenga que ser una tarifación social 
centrada en algún servicio concreto, sino que lo dejamos al equipo de gobierno que tenga esa 
iniciativa. En resumen, el grupo municipal de BeC hace la siguiente reflexión al PSC, hemos 
hecho llegar algunas propuestas sobre las ordenanzas fiscales, todo y que nuestro modelo es  
el  de aplicación de la tarifación social.  Agradecemos de antemano que se hayan recogido 
algunas de nuestras propuestas, pero no era el compromiso que se adquirió por el equipo de 
gobierno ante el voto afirmativo de BeC. En el debate del año pasado, el PSC se comprometió  
a realizar ese estudio, sobre la aplicación de la tarifación social y en algún servicio municipal 
para analizar su aplicabilidad. Hemos observado una vez más, la falta de cumplimiento de los 
acuerdos por parte del PSC y nos parece una falta de respeto y ofensa a la verdad exponer 
que es responsabilidad de BeC hacer una propuesta al respecto. Bien saben que no es nuestra 
responsabilidad,  ni  tenemos  medios  ni  información  veraz  para  aceptar  propuesta.  BeC ha 
hecho unas aportaciones a unas ordenanzas que serán valoradas en este pleno. Es por ello  
que el posicionamiento de nuestro voto será contrario a la propuesta de las ordenanzas, sean o 
no recogidas nuestras aportaciones en su gran mayoría no han sido recogidas y BeC quiere 
remarcar la absoluta falta de confianza en el actual gobierno municipal para cumplir acuerdos y 
pactos,  tal  y  como  ya  hemos  expresado  anteriormente.  Este  es  nuestro  planteamiento  y 
posición al respecto. Muchas gracias”.

La  senyora  alcaldessa  dona  la  paraula  al  senyor  Rafael  Muñoz,  qui  diu:  "Gracias  señora 
alcaldesa. En primer lugar, dar las gracias al equipo de gobierno por recoger la aportación, 
bueno, más que aportación, un recordatorio, de un compromiso de bajar la tasa del mercadillo, 
y con la información que nos han facilitado en diversas reuniones, consideramos que estas 
ordenanzas son beneficiosas para Badia, por lo tanto, creemos que deben salir adelante. Con 
estas ordenanzas no está todo hecho, sino todo lo contrario, hay que seguir trabajando para 
mejorarlas más el año que viene. Muchas gracias”.

A continuació la senyora alcaldessa dona la paraula al senyor Álvaro Pacheco, qui diu: “Gràcies  
alcaldessa. En primer lloc, volem agrair a l'equip de govern que recollís alguna de les propostes 
que us hem fet arribar. Creiem que les ordenances fiscals que avui votem, son millors que les 
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d'aquest  2016.  Son millors  perquè son més plurals,  perquè comencen a ser  progressives, 
perquè  ajudaran a recaptar  més a  qui  més té,  que això farà  que el  99% ens  beneficiem. 
Algunes de les propostes recollides en aquestes ordenances, com augmentar el coeficient de 
situació de l'IAE o discriminar l'IBI no residencial, ja les vam demanar ara fa 1 any. A les hores, 
era  impossible.  Un  any  després  son  una  realitat.  També  volem  destacar  que  el  que  la 
negociació d'aquest any ha sigut millor que la de l'any passat, no ha sigut suficient. La manca 
de temps ens ha fet que, fins a la darrera hora, no hàgim disposat d'alguns dels documents.  
Volem posar de manifest, que l'AEB sempre ha estat a disposició en els temes importants de 
ciutat. És per aquest motiu, que demanem que el  govern també estigui obert a debatre i  a  
escoltar i que ho faci amb el temps adequat. No obstant, volem agrair que la documentació que 
ha arribat, ha arribat en format editable. Per tot l'exposat, i esperant que aquest sigui només el 
principi d'un seguit  d'ordenances fiscals al servei  de les classes populars, el  grup de l'AEB 
votarà a favor. Gràcies».

 

La senyora alcaldessa diu: «Vull aclarir i intentaré no obrir gaire el debat, però si que aclarir un  
parell  de  conceptes  sobre  el  tema  de  la  manca  de  confiança  respecte  als  compromisos  
incomplerts  per  part  de l'equip de govern.  És probable que la idea que vostès  tenen, que 
encara no sé quina és, em refereixo al grup de BeC, de les seves propostes de tarificació social  
no  estiguin  recollides.  Estan  recollides  aquelles  que  nosaltres  hem valorat  que  es  podien 
millorar de cara a les ordenances fiscals. Crec que a Badia sempre hem treballat des d'una 
perspectiva  de  progressivitat  fiscal,  evidentment  queda  molt  camí  per  recórrer,  i  moltes 
aportacions a fer. És un treball conjunt i és un treball polític. Evidentment tenim les eines dels  
tècnics d'aquesta casa, però aquestes eines son per desenvolupar idees i propostes polítiques, 
i és responsabilitat de tots nosaltres, els que estem aquí, dels 17, de pensar de quina manera 
es  poden millorar  aquestes  ordenances  fiscals.  De  la  mateixa  manera  que  es  va  fer  una 
proposta concreta, per part d'alguns grups, que s'han pogut avaluar, evidentment en alguns 
casos amb manca de temps, però en d'altres  hem tingut  tot  un any per  poder  estudiar  la 
viabilitat de canviar els coeficients de situació, per exemple, de l'IAE o altres casos, es basen 
en  propostes  concretes.  Jo  no  entraré a  analitzar  el  que ha  de fer  cadascú.  Cadascú  de 
nosaltres serà conscient del que ha aportat o no ha aportat en aquest procés de debat, però si  
que no em sembla just i ho diré amb molta tranquil·litat, que se'ns posi sobre el pes d'aquest 
equip de govern a esbrinar quines son aquelles mesures que altres proposen sense que es 
concretin. I em refereixo al tema de la tarificació social un altre cop. Perquè no se'ns ha fet  
arribar cap proposta concreta per poder analitzar, per part de BeC. Cap. Ens han arribat un 
parell de propostes, a darrera hora, sobre el tema de l'ICIO i de les possibilitats d'unificar les 
tarifes per l'ocupació de via pública. Més enllà d'això, que això son propostes concretes, no 
se'ns ha fet arribar cap. L'equip de govern ha fet els seus estudis i  en alguns casos, molt  
seriosos, perquè alguns de nosaltres ens hem posat a estudiar, alguns de nosaltres. Llavors, en 
base a tota aquesta informació, i en base a jornades que han anat altres regidors i regidores 
per  informar-se'n  del  tema,  se'ns  han  fet  arribar  propostes  concretes  per  poder  analitzar, 
discutir, avaluar tècnicament i discutir políticament. El que no s'hi val, i això crec que no és de 
rebut, tornar a posar sobre l'equip de govern tota la responsabilitat política i dir que quan fem 
esment o repassant els extractes del ple d'ordenances fiscals de l'any passat, que ha fet la 
senyora Ruiz, jo també puc apel·lar a la frase de BeC de treballarem plegats i plegades en  
aquest  procés,  en aquesta  direcció.  Evidentment,  vostès  podien haver  fet  alguna  proposta 
concreta, que no han fet (....) no, no, no han fet cap proposta concreta, no han fet, no l'han feta, 
cap. Han fet dues propostes de darrera hora. Amb la qual cosa no s'hi val dir que és que com 
que nosaltres no hem fet arribar cap proposta que segons el seu criteri, perquè també és veritat  
que hi ha criteris polítics del que significa la progressivitat fiscal i en aquest cas agraeixo la 
intervenció del  grup de l'AEB que ha reconegut que hi ha mesures que suposen recaptar i 
posar la pressió fiscal sobre el que més té, s'han incorporat, el tema de l'IBI comercial també és  
una mesura de tarificació social, perquè és també intentar incrementar la pressió fiscal sobre 
els subjectes passius que tenen capacitat econòmica. En fi, no sé a quin tipus de tarificació 
social que vostès troben a faltar es refereixen, no ho sé. Si es refereixen, vostès havien posat  
també sobre la taula un determinat model que hem estudiat i hem analitzat i no es pot aplicar a 
Badia,  perquè entre  d'altres  coses  ni  tenim escola  de música  ni  tenim escola  bressol.  No 
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entraré en més discussió. Crec que hem complert amb els compromisos i cadascú que voti el 
que consideri convenient».

S'aprova amb  14 vots a favor (8 del PSC, 5 de l'AEB i 1 del PP) i 3 vots en contra (BeC), el  
següent acord:

I. Identificació de l’expedient

Expedient número 2392/2016, relatiu a les modificacions de les Ordenances Fiscals que 
començaran a regir en l’exercici 2017.

 

II. Relació de fets i fonaments de dret 

EL  text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals,  aprovat pel Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març,  estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment per a l’aprovació i 
modificació de les Ordenances fiscals reguladores dels tributs locals.

En  el  cas  d’imposició  de  nous  tributs,  les  Ordenances  fiscals  hauran  d’aprovar-se 
simultàniament  a  l’adopció  dels  respectius  acords  d’imposició.  L’article  16.1  del  text  legal 
esmentat estableix que les Ordenances fiscals contindran com a mínim la determinació dels 
elements tributaris, el règim de declaració i d’ingrés, així com les dates d’aprovació i d’inici de la 
seva aplicació.

Quan es modifiquen les Ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de contenir la 
nova redacció dels preceptes afectats.

La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta necessària, a 
fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la  Llei 58/2003, de 17 de desembre,  
General  Tributària,  ja  que aquestes  han de complir   la  doble  funció  de servir  com a eina 
normativa fonamental  de gestió dels tributs locals i  alhora comunicació informativa amb els 
ciutadans.

Així mateix, la Disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei General Tributària, i  l’article 12 
del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals possibiliten que les Entitats locals 
adaptin l’aplicació de la normativa tributària general al règim d’organització i funcionament propi 
de cada Entitat, previsió aquesta que justifica la proposta d’aprovar i mantenir actualitzada, amb 
les modificacions que s’escaiguin,  una Ordenança General, redactada a l’empara de l’article 
106.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local.

En aquest sentit, les modificacions introduïdes als textos de les ordenances fiscals municipals 
obeeixen, al compliment de les previsions normatives esmentades anteriorment.

Vistos els informes tècnic econòmics a què es refereix l’article 25  del  text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, en els quals es posa de manifest el valor de mercat de la 
utilitat  derivada de la  utilització  privativa o  aprofitament  especial  del  domini  públic  local  en 
cadascú dels supòsits que originen la imposició de taxes o la modificació de les seves tarifes.

Verificat que, en relació a les taxes per prestació de serveis públics o realització d’activitats 
administratives de competència local, que s’imposen o es modifiquen, l’import de la recaptació 
estimada no  excedeix,  en  el  seu  conjunt,  del  cost  previsible  del  servei  o  activitat  que  es 
prestarà,  conforme  al  que  preveu  l’article  24.2  del  text  refós  de  la  Llei  reguladora  de  les 
Hisendes Locals.

Vistos els informes de la Secretaria i la Intervenció.
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S'acorda:

Primer. Aprovar provisionalment la modificació de l’ordenança general  de gestió, inspecció i  
recaptació dels ingressos de dret públic municipals que haurà de regir per a l’exercici 2017 i  
següents, així com el seu text refós. 

Segon.  Aprovar  provisionalment  per  a  l’exercici  de  2017  i  següents  la  modificació  de  les 
ordenances fiscals que es detallen a l'annex 1 adjunt, i que a continuació es relacionen, així 
com el seu text refós:

Impostos

- Ordenança fiscal 1, reguladora de l’impost sobre béns immobles.
- Ordenança fiscal 2, reguladora de l’impost sobre activitats econòmiques.
- Ordenança fiscal 3, reguladora de l’impost sobre vehicles de tracció mecànica.
- Ordenança fiscal  4,  reguladora de l’impost  sobre l'increment  de valor  dels  terrenys de 

naturalesa urbana.
- Ordenança fiscal 5, reguladora de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres.

Taxes

- Ordenança fiscal 8, reguladora de la taxa per prestació de serveis de clavegueram. 
- Ordenança fiscal 12, reguladora de la taxa per ocupació temporal de la via pública.
- Ordenança  fiscal  15,  reguladora  de  la  taxa  per  la  prestació  dels  serveis  d'intervenció 

integral de l'administració municipal en les activitats i instal·lacions.
- Ordenança Fiscal 17, reguladors de la taxa per la prestació de serveis esportius i usos 

d’instal·lacions esportives.
- Ordenança Fiscal 18, reguladora de la taxa per l’ocupació de parades al mercat ambulant 

setmanal.
- Ordenança Fiscal 19, reguladora de la taxa per la prestació de serveis lúdic-recreatius.
-  Ordenança fiscal 22, reguladora de la taxa per la recollida d’animals.

Preus públics

- Ordenança fiscal 24, general reguladora dels preus públics.
- Ordenança  fiscal  25,  reguladora  del  preu  públic  pel  servei  d’aparcament  soterrani  a 

l’Avinguda Burgos.

Tercer. Aprovar provisionalment el calendari fiscal per l’exercici del 2017, segons es detalla a 
l'annex 2 que s'adjunta i forma part d'aquest acord.

Quart. Els acords definitius en matèria de derogació, aprovació i  modificació  d’Ordenances 
fiscals per a l’exercici de 2017, així com el text refós aprovat, seran objecte de publicació en el  
Butlletí Oficial de la Província. 

Cinquè.  Exposar  al  públic  en  el  tauler  d’anuncis  de  l’Ajuntament  els  anteriors  acords 
provisionals,  així  com  el  text  complet  de  les  Ordenances  fiscals  aprovades  de  nou  o 
modificades  durant  el  termini  de trenta  dies  hàbils,  comptats  des  del  dia  següent  al  de la 
publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província.

Durant el període d’exposició pública de les Ordenances, els qui tinguin un interès directe o 
resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran examinar 
l’expedient  i  presentar-hi  les  reclamacions  que estimin oportunes.  Transcorregut  el  període 
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d’exposició  pública  sense  haver-se  presentat  reclamacions,  els  acords  adoptats  restaran 
definitivament aprovats.

Sisè.  Trametre al  Departament  de Governació,  Administracions  Públiques  i  Habitatge de la 
Generalitat de Catalunya, els acords de modificació de les Ordenances Fiscals, un cop s’hagin 
aprovat definitivament, de conformitat amb allò que preveu l’article 2.d del Decret  94/1995, de 
21 de febrer, d’assignació de funcions d’Hisendes Locals als Departaments de Governació i  
d'Economia i Finances.

I no havent més assumptes que tractar i complint l’objecte de l’acte, Eva María Menor Cantador 
Alcaldessa aixeca la Sessió sent les dinou hores, del qual com Secretària municipal dono fe.

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 Barcelona. Tel. 937182216. Fax: 937182042


	barcode1: 
	barcode2: 
	barcode3: 
	barcode4: 
	barcode5: 
	barcode6: 
	barcode7: 
	barcode8: 
		esPublico Gestiona - Ajuntament de Badia del Vallès
	2016-12-01T12:32:09+0100
	Badia del Vallès
	CPISR-1 Carmen Coll Gaudéns
	Ho accepto


		esPublico Gestiona - Ajuntament de Badia del Vallès
	2016-12-01T14:17:20+0100
	Badia del Vallès
	EVA MARIA MENOR CANTADOR
	Ho accepto




